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Betreft: Overzicht van de ontwikkelingen op niveau van de Europese Unie (EU) – december 2022 
 
 
In deze mededeling aan de Vlaamse Regering wordt een overzicht gegeven van de voor Vlaanderen 
relevante ontwikkelingen in het Europese besluitvormingsproces tijdens de maand december. 



1. Discussies voorbije maand in de (Europese) Raad 
 
1.1 EU-leiders sluiten het jaar af met een korte en geslaagde bijeenkomst 
 
De EU-leiders verzamelden op 15 december in Brussel voor een productieve bijeenkomst van de Europese 
Raad. De EU-leiders namen conclusies aan over Oekraïne/Rusland, energie, economie, veiligheid en defensie, 
het Zuidelijk Nabuurschap, trans-Atlantische betrekkingen en andere punten, zoals Kroatië, Bosnië en 
Herzegovina, en Iran. Onder het agendapunt Oekraïne/Rusland was er groen licht om Oekraïne 18 miljard 
euro aan bijstand te verstrekken in 2023. Daarnaast gaven de leiders hun energieministers de opdracht om 
twee nieuwe verordeningen af te ronden tijdens hun bijeenkomst in de Raad Energie van 19 december. De 
regeringsleiders wisselden onder het punt economie van gedachten over een Europees industriebeleid om 
de Europese economie klaar te maken voor de groene en de digitale transitie en om de strategische 
afhankelijkheden te verminderen. Dit thema kwam ook aan bod onder het punt trans-Atlantische 
betrekkingen, waar o.m. gepraat werd over een Europees antwoord op de ‘Inflation Reduction Act’ van de 
VS. In aanloop naar de top kondigde Commissievoorzitster von der Leyen een ‘European Sovereignty Fund’  
aan tegen de zomer van 2023. Onder het agendapunt Zuidelijk Nabuurschap kwam de moeilijke 
migratiesituatie aan bod.  De voorzitter van de Europese Raad, Michel, gaf in een persconferentie na de top 
aan dat de leiders op hun volgende bijeenkomst op 9 en 10 februari een debat over migratie zullen voeren. 
Ook deelde hij zijn optimisme dat er in de loop van 2023 vooruitgang kan geboekt worden rond de 
toetreding van Bulgarije en Roemenië tot het Schengengebied. Dit in navolging van Kroatië dat op 1 januari 
2023 tot het Schengengebied toetrad. Tot slot, ging de Europese Raad akkoord met het toekennen van de 
status van kandidaat-lidstaat aan Bosnië en Herzegovina en werd het geweld tegen de demonstraties in 
Iran, en de uitgesproken en uitgevoerde doodstraffen, veroordeeld. 
 
1.2 Ministers verlenen aan Bosnië en Herzegovina de status van kandidaat-lidstaat 
 
De Raad Algemene Zaken van 13 december nam conclusies aan over de relatie tussen de EU en de zes 
partnerlanden uit de Westelijke Balkan. De Raad Algemene Zaken besliste om de aanvraag tot kandidaat-
lidstaat van Bosnië en Herzegovina te aanvaarden, maar benadrukte ook dat de 
toetredingsonderhandelingen tussen de EU en Bosnië en Herzegovina pas opgestart kunnen worden nadat 
Bosnië en Herzegovina een reeks door de Europese Commissie uitgestippelde stappen heeft gezet. Deze 
stappen moeten ervoor zorgen dat de rechtsstaat, de bestrijding van corruptie en georganiseerde 
criminaliteit, het migratiebeheer en de grondrechten worden versterkt. Deze voorwaardelijke start van de 
toetredingsonderhandelingen is in lijn met de herziene uitbreidingsmethode van de Raad uit 2020.  Met het 
toekennen van de status van kandidaat-lidstaat aan Bosnië en Herzegovina zijn er nu in totaal acht landen 
met deze status: Albanië, Bosnië en Herzegovina, Montenegro, Noord-Macedonië, Servië, Turkije, Oekraïne 
en Moldavië. 
 
 
1.3. EU stelt samenwerking en handhaving voorop: Handelsakkoord met Chili, TTC met VS, 2 WTO-zaken 
tegen China 
  
Op 9 december kondigden de EU en Chili aan dat de moderniseringsonderhandelingen van het 
associatieakkoord (afgesloten in 2002) succesvol werden afgesloten. Het gemoderniseerde akkoord bestaat 
uit drie onderdelen: een vrijhandelsakkoord, een investeringsbeschermingsakkoord, en een politiek 
samenwerkingsakkoord. Het nieuwe akkoord zorgt voor de nagenoeg volledige liberalisering van 
landbouwgoederen (maakgoederen waren reeds geliberaliseerd) – met aandacht voor de gevoeligere 
producten en creëert wederzijdse toegang tot de openbare aanbestedingsmarkt, grondstoffenmarkt, en 
dienstensectoren. Ook met de Verenigde Staten werd de samenwerking in de verf gezet op de Trade and 
Technology Council van 5 december. Naast een terugblik op het werk omtrent de bezorgdheden inzake de 
Inflaction Reduction Act, werden er concrete resultaten opgeleverd m.b.t. onder andere de gezamenlijke 



   
 
opbouw van digitale infrastructuur in ontwikkelingslanden, een stappenplan richting een gedeelde 
standaard voor betrouwbare AI en een waarschuwingssysteem voor verstoringen in de halfgeleiderketen. 
Ten slotte vroeg de EU in Genève de oprichting van twee panels aan in WTO-zaken tegen China’s 
discriminerende maatregelen t.a.v. Litouwen én de Chinese obstructie van EU-bedrijven om Europese 
rechtbanken te betrekken bij het veiligstellen van hun high-tech intellectueel eigendom. De EU won ook in 
beroep de WTO-antidumpingzaak tegen Colombia. Een goede afloop voor de uitvoer van Belgische frieten, 
waarvoor de Vlaamse Regering zich ook sterk inspande. 
 
  
1.4. Vlaanderen is verheugd met het standpunt van de Raad over de Europese chipverordening 
 
Op 1 december hebben de Europese ministers van concurrentievermogen het standpunt van de Raad 
("algemene oriëntatie") aangenomen met betrekking tot de Europese chipverordening die een kader moet 
voorzien ter versterking van het Europese ecosysteem voor halfgeleiders. De Vlaamse minister van Werk, 
Economie, Innovatie & Landbouw Brouns, vertegenwoordigde België tijdens deze vergadering en keurde 
mee het standpunt van de Raad goed. Een grotere bevoorradingszekerheid en een veerkrachtiger 
halfgeleiderecosysteem in tijden van crisis zijn cruciaal voor onze Europese industrie. Vlaanderen is dan 
ook tevreden dat dit een centrale doelstelling is van de Europese chipverordening. Minister Brouns, alsook 
verschillende andere Europese ministers, benadrukten dat een slagkrachtige Europese chipverordening 
alleen kan gebouwd worden op een stevig financieel fundament. Daarom wenst Vlaanderen dat samen met 
de Europese Commissie een oplossing wordt gevonden om het ambitieuze budget van de chipverordening 
te handhaven. Vlaanderen verwelkomt ook het behoud van het Europese consortium voor 
chipinfrastructuur als instrument in de tekst. Dit optionele instrument zal essentieel zijn voor de uitvoering 
van de eerste pijler van de chipwet, en zal meer diepgaande pan-Europese samenwerking mogelijk maken. 
Tijdens een informele lunch bespraken de ministers hoe de afhankelijkheden van de EU kunnen worden 
afgebouwd via diversificatie van de toeleveringsketens. De discussie spitste zich toe op mogelijke nieuwe 
bilaterale of multilaterale partnerschappen op het gebied van kritieke grondstoffen of waterstof.  
 
 
1.5. Ministers nemen Raadsconclusies aan over onderzoeksinfrastructuren en innovatie 
 
Tijdens de Raad voor ministers van Onderzoek op 2 december zijn twee reeksen conclusies aangenomen 
die de positie van de EU op het gebied van onderzoek en innovatie versterken.  De eerste reeks conclusies 
betreft  de  onderzoeksinfrastructuren en zijn een hoeksteen voor de ontwikkeling van de Europese 
Onderzoeksruimte. Hierin  wordt erkend dat onderzoeksinfrastructuren verder moeten worden versterkt 
en dat deze beter toegankelijk moeten worden, gezien hun belang voor het concurrentievermogen van de 
Europese economie. De tweede reeks conclusies betreft de nieuwe innovatieagenda en bevat een 
innovatiebeleid om de EU als wereldleider te positioneren. Innovatie is fundamenteel voor het Europese 
concurrentievermogen, voor de groene en de digitale transitie, voor maatschappelijke uitdagingen en voor 
het welzijn van de burgers. De ministers namen ook een aanbeveling van de Raad aan over de leidende 
beginselen voor kennisvalorisatie, en ze bespraken de rol van wetenschap in de beleidsvorming van de 
lidstaten, meer specifiek hoe het gebruik van wetenschappelijk advies voor politieke beslissingen kan 
worden verbeterd. Tijdens een informele lunch was het gespreksonderwerp technologie-infrastructuur. De 
Zweedse delegatie sprak over het programma voor haar komende voorzitterschap, met focus op open 
wetenschap en onderzoeksinfrastructuren.  
 
1.6. Eurogroep bespreekt de begrotingssituatie in de eurozone en de hervorming van de economische 
governance  
 
Op 5 december besprak de Eurogroep de algemene begrotingssituatie en -vooruitzichten in de eurozone. Er 
werd ingegaan op de noodzaak om steunmaatregelen in de context van de hoge energieprijzen en inflatie 
verder te coördineren. Verschillende lidstaten gaven aan met interesse te kijken naar het zogenaamde two-
tier model (zoals gebruikt in België) met een basispakket energie aan een gesubsidieerde prijs en de overige 



   
 
consumptie die het pakket overschrijdt aan marktprijzen. De ministers van Financiën bogen zich verder 
over het voorstel van de Europese Commissie voor een aanbeveling van de Raad over het economisch beleid 
in de eurozone, dat werd gepubliceerd samen met het herfstpakket. In januari zal de aanbeveling worden 
besproken door de Eurogroep en (allicht) goedgekeurd worden door ECOFIN, waarna deze aan de Europese 
Raad zal worden toegestuurd. Daarnaast wisselden de ministers van gedachten over de eurozone-aspecten 
van de hervorming van het EU-kader voor economische governance. In januari en maart komt dit punt 
opnieuw op de Eurogroep-agenda. Verder keurden de ministers het Eurogroep-werkprogramma voor de 
eerste helft van 2023 goed. De economische en financiële uitdagingen als gevolg van de oorlog in Oekraïne, 
de hoge energie- en grondstoffenprijzen en de inflatie zullen centraal staan. Verder zal de Eurogroep 
bijzondere aandacht hebben voor het verdiepen van de Economische en Monetaire Unie en de invoering 
van de euro als digitale en internationale reservemunt, en voor de hervorming van het Stabiliteits- en 
Groeipact. Ten slotte, werd Paschal Donohoe herkozen als voorzitter voor een tweede ambtstermijn van 
twee en een half jaar. 
 
 
1.7 Transportministers bereiken een akkoord over een toekomstig kader voor de trans-Europese 
transportnetwerken (TEN-T) 
 
De Transportraad vond plaats op 5 december 2022. Het belangrijkste agendapunt betrof de aanname van 
een algemene benadering voor de herziening van de TEN-T verordening. De TEN-T verordening omvat de 
implementatie en de ontwikkeling van EU-brede infrastructuurnetwerken voor de verschillende modi en 
knooppunten (spoor, wegen, binnenvaart, havens, stedelijke knooppunten en multimodale vrachtterminals) 
met als doel missing links en bottlenecks in het netwerk weg te werken en het Europese netwerk op een 
geharmoniseerd kwaliteitsniveau te brengen. De TEN-T verordening biedt ook de basis voor latere 
Connecting Europe Facility financiering. Vanuit Vlaanderen hebben we succesvol bepleit dat er een 
criterium voor energiehavens werd opgenomen, waardoor de haven van Oostende in het uitgebreid 
netwerk kon opgenomen blijven. Wat binnenvaart betreft, hebben we het “non-deterioration” principe 
kunnen verankeren. De toestand van waterwegen die nu al beter scoren dan de minimumvereisten, mag 
niet achteruitgaan. Daarnaast hebben we ook de rol van de Riviercommissies (o.a. de Rijnvaartcommissie) 
bij de bepaling van de waterreferentieniveaus kunnen laten opnemen in de tekst. Daarnaast nam de 
Transportraad Raadsconclusies aan betreffende de toekomstige ontwikkeling van de binnenvaart, in 
opvolging van de publicatie van het NAIADES III actieplan. Vlaanderen kon tijdens de onderhandelingen van 
deze Raadsconclusies significant wegen op het debat.  Voor Vlaanderen is  het verder ontwikkelen van een 
Good Navigation Status op de waterwegen om de kwaliteit van de infrastructuur te blijven garanderen en 
het verder inzetten op automatisering en digitalisering in de binnenvaart belangrijk. Op vlak van 
financiering is een verdere inzet van middelen binnen de verschillende EU-programma’s nodig voor de 
toekomstige ontwikkeling van de infrastructuur en de vergroening van de vloot. 
 
1.8. ECOFIN bereikt akkoord over minimumbelasting voor multinationals en steun aan Oekraïne 
 
De agenda van de Raad ECOFIN van 6 december werd in laatste instantie ingekort. Vier gevoelige dossiers 
– die allen verband hielden met Hongarije – waren nog niet rijp voor een akkoord en werden bijgevolg 
enkel besproken tijdens het ontbijt. Het ging over de opschorting van cohesiemiddelen aan Hongarije op 
grond van de rechtsstaatsverordening, het uitvoeringsbesluit van het Hongaarse plan voor herstel een 
veerkracht, het wetgevingspakket voor nieuwe macro-financiële steun aan Oekraïne en het voorstel van 
richtlijn voor de implementatie van een minimum winstbelastingniveau van 15 procent voor multinationals 
(de zogenaamde OESO Pijler 2). In de laatste twee dossiers stond Hongarije een unaniem akkoord in de weg. 
Op maandag 12 december kon binnen het Comité van Permanente Vertegenwoordigers (COREPER) 
uiteindelijk een akkoord worden gevonden over alle vier, waarna de formele besluitvorming binnen ECOFIN 
via de schriftelijke procedure werd afgerond. Tijdens de Raad van 6 december hielden de ministers een 
debat over de herziening van de energiebelastingrichtlijn (ETD). De meeste lidstaten bevestigden hun 
engagement verder te werken aan dit Fit for 55-dossier. Verder presenteerde de Europese Commissie haar 
mededeling van 9 november over het EU-kader voor economische governance, met voorstellen voor de 



   
 
hervorming van het Stabiliteits- en Groeipact (SGP) en de versterking van de Procedure voor Macro-
Economische Onevenwichten. De meeste lidstaten, inclusief België, verwelkomden de mededeling als een 
basis voor discussie. Tegelijk waren de ministers het eens dat verschillende verduidelijkingen nodig zijn om 
de voorstellen ten gronde te kunnen beoordelen. De komende maanden zullen de discussies op technisch 
niveau worden verder gezet. De Europese Commissie zal vervolgens in de loop van 2023, wanneer ze 
voldoende draagvlak ziet onder de lidstaten, wetgevende voorstellen neerleggen voor de hervorming van 
het SGP. 
 
1.9. Europese Telecomministers kloppen AI-Verordening af en bespreken digitale vaardigheden 
 
Op 6 december  vond in Brussel de Raad Telecom plaats. Tijdens de Raad klopten de ministers een algemene 
benadering af voor de Artificial Intelligence Act. De uiteindelijke tekst komt de Vlaamse en Belgische 
bekommernissen op vlak van o.a. definities, 'General Purpose AI', Europese handhaving en andere domeinen 
tegemoet. Verder keurden de ministers een algemene benadering goed voor het dossier eIDAS (de Europese 
digitale 'identiteitsportefeuille'), en bespraken ze een vooruitgangsrapport over de Data Act. Hoewel voor 
dat dossier nog een aantal kernzaken moeten worden uitgeklaard, geloven de lidstaten dat ze snel 
vooruitgang kunnen boeken. Ook de Cyber Resilience Act kwam ter sprake: dit wetsvoorstel bevindt zich 
nog in een beginfase, maar de lidstaten zijn akkoord over het maatschappelijk en economisch belang van 
het dossier. Tijdens het beleidsdebat rond digitale vaardigheden besprak minister De Sutter voor België de 
Digibanken. Ze verwees ook naar het belang van het Digital Europe Programme, en wees erop dat in het 
Onderwijs actieplannen bestaan om digitale vaardigheden te versterken, ook in het bijzonder voor meisjes. 
  
 
1.10. Raad Werkgelegenheid, Sociaal Beleid, Volksgezondheid en Consumentenzaken bespreekt richtlijn ter 
verbetering arbeidsomstandigheden van personen die via platforms werken  
 
Op donderdag 8 december vond de EPSCO-Raad (luik werk en sociale zaken) plaats. Het belangrijkste dossier 
op de agenda was een voorstel van richtlijn ter verbetering van de arbeidsomstandigheden van personen 
die via platforms werken. De voorgestelde regels moeten het makkelijker maken om de arbeidsstatus van 
mensen die platformwerk verrichten correct te bepalen. Hoewel de hele dag werd onderhandeld en het 
voorzitterschap verscheidene pogingen ondernam om tot een compromis te komen, was er geen 
gekwalificeerde meerderheid voor een algemene oriëntatie. Onder andere België stemde tegen het 
compromis. De lidstaten bereikten wel een overeenstemming om werknemers beter te beschermen tegen 
asbestrisico's. Dit is belangrijk in het kader van de renovatiegolf. De presentatie door de  Europese 
Commissie van het najaarspakket van het Europees Semester werd gevolgd door een gedachtewisseling 
over het voorstel voor een nieuwe economische governance. De ministers keurden ook een conclusie goed 
over de integratie van personen met een handicap op de arbeidsmarkt. Voor Vlaanderen is het belangrijk 
dat personen met een handicap toegang hebben tot kwaliteitsvolle en duurzame jobs. De Raad nam verder 
ook een aanbeveling aan over voor- en vroegschoolse educatie en opvang. De aanbeveling luidt als volgt: 
ten minste 45% van de kinderen onder de 3 jaar hoort deel te nemen aan voor- en vroegschoolse educatie 
en opvang (specifieke doelstellingen gelden voor die de doelstellingen voor 2002 nog moeten halen) en ten 
minste 96% van de kinderen tussen de 3 jaar en de beginleeftijd voor verplicht basisonderwijs hoort deel 
te nemen aan voor- en vroegschoolse educatie en opvang. De aanbeveling heeft als doelstelling ook de 
werkzaamheidsgraad te verhogen. Er is ook een aanbeveling over betaalbare hoogwaardige langdurige zorg 
aangenomen. Deze stelt acties voor om de zorg toegankelijker, betaalbaarder en hoogwaardiger te maken. 
 
1.11. Vlaanderen krijgt groen licht van de Europese Commissie voor zijn landbouwplan  
  
Landbouwcommissaris Wojciechowski informeerde de Raad dat quasi alle GLB (Gemeenschappelijk 
Landbouwbeleid)  strategische plannen zijn goedgekeurd en dat het laatste plan, zal volgen op 13 december. 
Het plan van Vlaanderen werd goedgekeurd op 5 december. De lidstaten gaven een stand van zaken van de 
implementatie van hun plan. Daaruit bleek dat de timing grotendeels zal gehaald worden, maar dat er nog 



   
 
heel wat uitdagingen zijn rond o.a. controle en monitoring. Verder gaf Wojciechowski meer informatie over 
de marktsituatie. Hij ging in op de stand van zaken in Oekraïne, de situatie in een aantal specifieke sectoren, 
de meststoffenproblematiek en de mogelijke inzet van steunmaatregelen via de activering van de 
landbouwreserve. Een groot aantal lidstaten wees opnieuw op de hoge inputprijzen en stond open voor de 
activering van de reserve in 2023, al waren er ook kritische geluiden te horen. 
 
1.12.  Ministers van Buitenlandse Zaken nemen sancties aan tegen Iran  
 
Op 12 december kwam de Raad Buitenlandse Zaken samen. De Raad werd voorafgegaan door een 
ministeriële bijeenkomst met de landen van het Oostelijk Partnerschap. De Ministers van Buitenlandse Zaken 
bespraken de Russische agressie tegen Oekraïne en Iran. De Raad stond stil bij de militaire, financiële en 
humanitaire steun voor Oekraïne en onderstreepte het belang van aanhoudende en aanvullende steun voor 
Oekraïne. De Ministers bereikten een politiek akkoord over de verhoging van het European Peace Facility 
en spraken over de noodzaak van het vergroten van de weerbaarheid van Oekraïne, en de noden voor de 
winter (winterization). Voorts onderschreef een groot gedeelte van de lidstaten het belang van 
accountability. De Raad sprak vervolgens over Iran en nam twee nieuwe sanctiepakkettenaan als  reactie 
op de aanhoudende mensenrechtenschendingen bij de onderdrukking van protesten, en de Iraanse 
leveringen van unmanned aerial vehicles (UAV) aan Rusland ter ondersteuning van de Russische agressie 
tegen Oekraïne. Onder lopende zaken besprak de Raad de punten Moldavië, mensenrechten, Tunesië, 
Zuidelijk Nabuurschap, Global Action Plan, Global Gateway en Europese Vredesfaciliteit. 
 
 1.13. Raad Energie bereikt akkoord over prijsplafond voor aardgas 
 
De Tsjechische Republiek liet ook in december niet na verschillende Raden Energie samen te roepen. Er 
stonden twee Raden Energie op de agenda: een Buitengewone Raad Energie op 13 december en een Formele 
Raad Energie op 19 december. Bovenaan de prioriteitenlijst stond opnieuw het prijsplafond voor gas. Op de 
Raad van 13 december werd nogmaals geprobeerd om een politiek akkoord te vinden over het prijsplafond, 
maar het Voorzitterschap moest vaststellen dat er nog geen gekwalificeerde meerderheid was. Toch werd 
er duidelijk vooruitgang geboekt, onder meer door de knelpunten duidelijk te identificeren voor verdere 
bespreking op de (Europese) Raad. Op de Raad Energie van 19 december werd wel een akkoord bereikt. 
Hongarije stemde als enige Lidstaat tegen; Nederland en Oostenrijk onthielden zich. Duitsland, tegenstander 
van het eerste uur, stemde uiteindelijk toch voor. Door het akkoord over het prijsplafond werden ook de 
twee Raadsverordeningen (solidariteit en vergunning van hernieuwbare energie) gedeblokkeerd. Op vraag 
van Duitsland werd aan de Raadsverordening vergunning van hernieuwbare energie nog een artikel 
toegevoegd dat het makkelijker moet maken om elektriciteitsinfrastructuur te vergunnen. Op de formele 
Raad werd ook een Raadsoriëntatie gevonden over de Methaanverordening en werd een voortgangsrapport 
voorgesteld over het Gaspakket. Het Tsjechisch Voorzitterschap stelde daarnaast vast dat er ook over de 
REPowerEU-richtlijn (energie-luik) een algemene oriëntatie werd gevonden. Dit laatste werd betwist door 
Luxemburg, dat aangaf dat er een blokkeringsminderheid op de been was gebracht rond de afschaffing van 
de hogere Uniewijde doelstelling voor hernieuwbare energie naar 45%. Het Zweeds Voorzitterschap zal dit 
verder opnemen. 
 
1.14. Ministers van Leefmilieu houden beleidsdebat over het voorstel van verordening inzake natuurherstel 
 
De EU ministers van leefmilieu kwamen op 20 december samen  in Brussel. Voor België nam Brussels minister 
van leefmilieu Maron deel, ter vervanging van minister Demir die verhinderd was. Het hoofdpunt van de 
agenda was het voorstel van verordening inzake natuurherstel. Dit voorstel, verschenen op 22 juli 2022, 
stelt een doelstelling voorop om in 2030 voor ten minste 20% van de land- en zeegebieden van de EU 
natuurherstelmaatregelen te treffen, om die uiteindelijk tussen nu en 2050 uit te breiden tot alle te 
herstellen ecosystemen. Er worden ook juridisch bindende doelstellingen voorgesteld voor verschillende 
ecosystemen, zoals land-, kust- en zoetwaterecosystemen, mariene ecosystemen, stedelijke ecosystemen, 



   
 
bossen en landbouwecosystemen. Uit het beleidsdebat blijkt dat er brede steun is voor de algemene 
doelstelling van de verordening. Maar verschillende lidstaten waarschuwen voor een te korte deadline voor 
het opstellen van het nationale natuurherstelplan, en de nood aan goede gegevens, monitoringmethodes 
en het belang van het definiëren van de juiste baselines. Voor Vlaanderen en België zijn dergelijke uniforme 
regels belangrijk om in een gelijk speelveld te kunnen werken. België stelde ook dat lidstaten moeten kunnen 
verder werken op bestaande plannen en instrumenten, om administratieve overlast te vermijden.  Lidstaten 
wezen op de nood aan meer inzetten van bestaande financiële instrumenten om de doelstellingen te kunnen 
halen. Ook de mogelijke nood aan extra nieuwe financieringskanalen werd aangehaald (onder meer door 
België). Het principe van de niet-achteruitgang van ecosystemen werd ondersteund, al worden er ook 
kanttekeningen gemaakt inzake proportionaliteit en haalbaarheid, vb. in het geval van “force majeure” zoals 
extreme klimaatomstandigheden (branden, droogte, overstromingen). 
 
2. Ontwikkelingen inzake EU-regelgeving 
 
2.1. Voorstellen van richtlijn 
  
In december 2022 werden elf voorstellen van richtlijnen gepubliceerd. 
  
Deze behandelden volgende onderwerpen:  

− de definitie van strafbare feiten en sancties 
− normen voor organen voor gelijke behandeling 
− Insolventierecht 
− centraal geclearde derivatentransacties 
− aandelenstructuren met meervoudig stemrecht in ondernemingen 
− openbare kapitaalmarkten in de Unie aantrekkelijker maken voor ondernemingen 
− de btw-regels voor het digitale tijdperk 
− administratieve samenwerking op het gebied van de belastingen 
− gereglementeerde niet-quarantaine plagen op teeltmateriaal 
− voorkoming en bestrijding van mensenhandel 

 
2.2. Aangenomen richtlijnen 
  
In december 2022 werden tien aangenomen richtlijnen gepubliceerd. 
 
Deze behandelden volgende onderwerpen: 

− op de markt aanbieden van radioapparatuur 
− het verbeteren van het genderevenwicht bij bestuurders van beursgenoteerde ondernemingen 
− Vervoer van gevaarlijke goederen 
− gereguleerde niet-quarantaineorganismen op teeltmateriaal 
− duurzaamheidsrapportering door ondernemingen 
− mondiaal minimumniveau van belastingheffing voor groepen van multinationale ondernemingen 
− bestuurders van voertuigen bestemd voor goederen- en personenvervoer over de weg 
− cyberbeveiliging in de Unie 
− digitale operationele weerbaarheid 

 
 
 
 
 

 
2.3. Omzetting EU-richtlijnen in de Vlaamse rechtsorde  



   
 
  
In bijlage II staat een stand van zaken van de omzetting van EU-richtlijnen in de Vlaamse rechtsorde.  
 

1. Vlaams scorebord  
  
De Europese Commissie publiceert tweemaal per jaar een scorebord. Het scorebord van de Europese 
Commissie is een rapport van de omzettingsprestaties van de 27 lidstaten, met inbegrip van België.  Deze 
gegevens worden meegenomen tijdens de samenstelling van het  “Vlaams scorebord”.   
  

A. Vlaams scorebord december 2022 
  
Het Vlaams scorebord van december 2022 telt 12 richtlijnen die Vlaanderen moet omzetten. Hiervan zijn zes 
richtlijnen reeds omgezet. 
 

B. Vlaams scorebord juni 2023 
  
Het Vlaams scorebord van juni 2023 telt 3 richtlijnen die Vlaanderen moet omzetten. Hiervan is 1 richtlijn 
reeds omgezet.   
  

C. scorebord december 2023 
  
Het Vlaams scorebord van december 2023 telt 8 richtlijnen die Vlaanderen moet omzetten.  
  
2.4. Stand van zaken inbreukdossiers 
  
De Vlaamse overheid moest in 2022 nog maatregelen nemen in 20 inbreukdossiers (= de lopende 
inbreukdossiers). Het gaat om: 
  
9 inbreukdossiers wegens laattijdige omzetting van richtlijnen 
  
11 inbreukdossiers wegens niet-correcte toepassing van richtlijnen of andere bronnen van het Europees 
recht 
  
De Vlaamse overheid was in december 2022 betrokken in 24 inbreukdossiers waarin de nodige maatregelen 
reeds werden genomen (= de afgeronde inbreukdossiers). Het gaat om: 
  
17 inbreukdossiers wegens laattijdige omzetting van richtlijnen 
  
7 inbreukdossiers wegens niet-correcte toepassing van richtlijnen of andere bronnen van het Europees recht 
 
  



   
 
Overzichtstabel - stand van de procedure van de lopende inbreukdossiers: 
 

Stand van de 
procedure 

 
31. 
12. 

2021 

 
31. 
01. 
202
2 

 
28. 
02. 
202
2 

 
31. 
03. 
202
2 

 
30. 
04. 
202
2 

 
31. 
05. 
202
2 

30. 
06. 
202
2 

31. 
08.
202
2 

30.
09.
202
2 

31. 
10. 
202
2 

30. 
11. 
202
2 

31. 
12. 
202
2 

Ingebrekestellin
gen 9 11 11 13 13 14 12 13 13 13 13 10 

Met redenen 
omklede 
adviezen 

6 6 6 7 7 7 9 9 12 11 11 10 

Dagvaardingen 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Eerste 
veroordeling 
door het Hof 
van Justitie 

0 0 0 0 0 

 
 
0 
 
 

0 0 0 0 0 0 

Ingebrekestellin
gen na een 
eerste 
veroordeling 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Dagvaardingen 
na een eerste 
veroordeling 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Tweede 
veroordeling 
door het Hof 
van Justitie 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Totaal aantal 
inbreukdossiers 15 17 17 20 20 21 21 22 25 24 24 20 

 
 
Bijlagen 
  
Meer informatie vindt u als bijlage: 
  

BIJLAGE I Agenda binnen de (Europese) Raad 
BIJLAGE II Ontwikkelingen op het niveau van de omzettingen en inbreuken 

  
  
  
  
  
 
 

Jan JAMBON 
  

Minister-president van de Vlaamse Regering en  
Vlaams minister van Buitenlandse Zaken, Cultuur, Digitalisering en Facilitair Management 
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